
 
Raahen kaupungin talousarvio vuodelle 2022 ja taloussuunnitelma vuosille 2023 - 2024 
 
Kaupunginhallitus 22.11.2021 § 399 
 
Valmistelija Talousjohtaja Päivi Määttä 
 
Liite Investointiohjelma vuosille 2022-2026 
 
 Tekninen johtaja Jarkko Vimpari esittelee investointiohjelman vuosille 

2022-2026 kokouksessa. 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Nurkkala Ari 

 
Päätösesitys Hyväksytään liitteenä oleva investointiohjelma vuosille 2022-2026 ja 

liitetään se 29.11.2021 käsiteltävään vuoden 2022 talousarviokirjaan. 
 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että tekninen johtaja Jarkko Vimpari esitteli asiaa 
kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 29.11.2021 § 420 
 
Valmistelija Talousjohtaja Päivi Määttä 
 
 Kaupunginhallitus on antanut talousarvion laadintaohjeet 11.10.2021 § 

355. Toimielimet ovat valmistelleet talousarvioesityksensä, joiden pohjalta 
on valmisteltu kaupunginjohtajan esitys kaupunginhallituksen 
käsiteltäväksi. 

 
 Käyttötalouden toimintakatteeksi on muodostunut -166,5 milj. euroa. 

Lautakuntien esitykset olivat -166,3 milj. euroa (raami -162,5 milj. euroa). 
 
 Vuoden 2022 tilikauden tulokseen muodostui 1,6 milj. euron alijäämä. 
  
 Vuonna 2022 investointimenot ovat 9,4 milj. euroa ja investointitulot 0,5 

milj. euroa, joten nettoinvestoinnit ovat 8,9 milj. euroa. 
 
 Talousarvioesityksen mukaan lainamäärä kasvaa 2,0 milj. eurolla vuonna 

2022 ja on talousarviovuoden lopussa 171,6 milj. euroa.  
  
 Kaupunginhallituksen päätöksen 22.11.2021 § 406 mukaisesti Pattijoen 

Urheilijat ry:n ja Raahen kaupungin välinen yhteistyösopimus käsitellään 
määräraha-asiana vuoden 2022 talousarvion ja vuosien 2023 – 2024 
talousuunnitelman hyväksymisen yhteydessä. Sopimuksen mukainen 
35.000 euron vuotuinen määräraha sisältyy vuoden 2022 talousarvio- ja 
vuosien 2023 – 2024 talousuunnitelmaesitykseen. Kokonaisarvoltaan 
sopimus on yhteensä 175.000 euroa. Koska sopimus on voimassa viisi 



pelikautta (2022 – 2026), on talousarviokäsittelyn yhteydessä hyvä antaa 
sitoumus määrärahasta koko sopimuksen voimassaoloajalle.    

   
Liitteet Yhteistyösopimus Pattijoen Urheilijat ry. ja Raahen kaupunki 
 Talousarviokirja: Talousarvio 2022 ja taloussuunnitelma 2023 – 2024 
 
 Kaupunginjohtaja, talousjohtaja ja toimialajohtajat esittelevät asiaa 

kokouksessa.  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Nurkkala Ari 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
Hyväksytään vuoden 2022 talousarvio ja vuosien 2023 - 2024 
taloussuunnitelma liitteenä olevan talousarviokirjan mukaisena ja 
sitoudutaan varaamaan Pattijoen Urheilijat ry:n ja Raahen kaupungin 
välisen yhteistyösopimuksen mukainen määräraha vuosille 2025 ja 2026. 
 

Päätös Hyväksyi esityksen ja oikeuttaa talousjohtajan tekemään kokouksessa 
tehtyjen muutosten mukaiset vaikutukset talousarviokirjaan.  
 
Keskustelun kuluessa Pekka Poukkula esitti, että varataan talousarvioon 
110 000 euron määräraha ehdollisena , joka käytetään siinä tapauksessa, 
mikäli ajokortti-houkutin otetaan käyttöön seutukunnassa. Tämä koskee 
syksyllä 2022 Raahen lukiossa opintonsa aloittavia. Tällä taataan Raahen 
lukiolaisten yhdenvertaisuus. Lisäksi edellytetään, että  ensi vuoden aikana 
asiassa käydään keskustelu seutukunnallisesti kaikkien toisen asteen 
koulutuksen järjestäjien kesken. Liisa Lumijärvi ja Sari Pekkala, Matti 
Nikula, Sari Nurro ja Anu Mattila kannattivat Pekka Poukkulan esitystä.    
 
Kaupunginhallitus hyväksyi lisäyksen yksimielisesti.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Liisa Lumijärvi poistui kokouksesta 
esteellisenä käsiteltäessä Raahen Energia Oy:n talousarvion tavoitteet 
vuonna 2022. (Yhteisöjääviys, Raahen Energia Oy:n hallituksen jäsenyys). 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Pirkko Valtanen ja Liisa Lumijärvi poistuivat 
kokouksesta esteellisinä käsiteltäessä Raahen Satama Oy:n talousarvion 
tavoitteet vuonna 2022. (Yhteisöjääviys, Raahen Satama Oy:n hallituksen 
jäsenyys). 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Tarja Ollanketo poistui kokouksesta 
esteellisenä käsiteltäessä Raahen Vesi Oy:n talousarvion tavoitteet vuonna 
2022. (Yhteisöjääviys, Raahen Vesi Oy:n hallituksen jäsenyys). 
Puheenjohtajana asian käsittelyn ajan toimi varapuheenjohtaja Sari 
Pekkala. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Jaana Hautamäki poistui kokouksesta 
esteellisenä käsiteltäessä Kiinteistö Oy Kummatin talousarvion tavoitteet 
vuonna 2022. (Yhteisöjääviys, Kiinteistö Oy Kummatin hallituksen 
jäsenyys). 



 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Matti Nikula poistui kokouksesta esteellisenä 
käsiteltäessä Raahen Liikuntahalli Oy:n talousarvion tavoitteet vuonna 
2022. (Yhteisöjääviys, Raahen Liikuntahalli Oy:n hallituksen jäsenyys).  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaupunginjohtaja Ari Nurkkala, talousjohtaja 
Päivi Määttä, kehittämiskeskuksen johtaja Pasi Pitkänen, opetus- ja 
kasvatusjohtaja Kati Haarala ja tekninen johtaja Jarkko Vimpari esittelivät 
asiaa kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Nina Pulkkanen saapui kokoukseen asian 
käsittelyn aikana klo 11.25, ja poistui kokouksesta klo 13.56. Merkittiin 
pöytäkirjaan, että Nina Pulkkanen saapui kokoukseen asian käsittelyn 
aikana klo 14.57. 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Katja Hänninen poistui kokouksesta asian 
käsittelyn aikana klo 11.29, saapui kokoukseen klo 12.32. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous keskeytettiin klo 11.54 lounastauon 
ajaksi, kokousta jatkettiin klo 12.30. 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous keskeytettiin klo 13.56 kahvitauon 
ajaksi, kokousta jatkettiin klo 14.10. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 13.12.2021 § 163 
    
779/02.02.00/2021    
 
Liitteet Yhteistyösopimus Pattijoen Urheilijat ry. ja Raahen kaupunki 
 Talousarviokirja: Talousarvio 2022 ja taloussuunnitelma 2023 – 2024 
 
Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
 Hyväksytään vuoden 2022 talousarvio ja vuosien 2023 - 2024 

taloussuunnitelma liitteenä olevan talousarviokirjan mukaisena ja 
sitoudutaan varaamaan Pattijoen Urheilijat ry:n ja Raahen kaupungin 
välisen yhteistyösopimuksen mukainen määräraha vuosille 2025 ja 2026. 
 

Päätös Keskustelun kuluessa Seppo Sorvari esitti, että yhteistyösopimus Pattijoen 
Urheilijat ry:n määräraha hyväksytään evästyksellä, että osapuolet pyrkivät 
neuvottelemaan sopimukseen pykälät, jotka koskevat: 
a)järjestyksenvalvoja-pykälä poistetaan, b)juniorityöhön 
(juniorisopimukset) kohdennus mainitaan sopimuksessa, c)sopimukseen 
otetaan pykälä, jossa on ehto Superpesiksessä pelaamisesta. 
Jonne Törmäkangas ja Marko Anttila kannattivat Seppo Sorvarin esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava muutosesitys, joten 
kaupunginvaltuuston tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Seppo Sorvarin esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely 



hyväksyttiin. 
 
Annetussa äänestyksessä kaupunginhallituksen esitys sai 24 JAA-ääntä 
(Ahokas-Tuohinto Pirkko, Aulakoski Antero, Eteläaho Jani, Haapajoki Tita, 
Heinonen Risto, Hummastenniemi Matti, Sarajärvi Anja, Karppinen Aimo, 
Kinnunen Esa, Lumijärvi Liisa, Mattila Hanna-Leena, Mutka-Leinonen 
Kristiina, Nikula Matti, Ojala Niilo, Ollanketo Tarja, Pekkala Sari, Poukkula 
Pekka, Pulkkanen Nina, Salmela Marko, Tornberg Elias, Törmi Paavo, 
Valtanen Pirkko, Vasankari Jouko, Ylikulju Elsi) ja Seppo Sorvarin esitys sai 
17 EI-ääntä (Anttila Marko, Hanhikorpi Tiina, Hautamäki Jaana, Honkala 
Matti, Jaakola Elina, Laurila Kari, Mattila Anu, Mattila Timo, Nurro Sari, 
Parkkila Pasi, Pääkkö Meeri, Saarenpää Eetu, Seppänen Jari, Sorvari Seppo, 
Törmäkangas Jonne, Ylisirniö Esa, Ylisirniö Kirsi), 2 poissa (Kallela Jaakko, 
Heiskanen Heidi). Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on äänin 
24 - 17, 2 poissa, hyväksynyt kaupunginhallituksen esityksen asiassa. 
 
Keskustelun kuluessa Paavo Törmi esitti, että harjoitusjäähallin 
rakentaminen aikaistetaan vuoteen 2022 ja jalkapallohallin rakentaminen 
vuoteen 2023. Marko Anttila ja Matti Nikula kannattivat Paavo Törmin 
esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava muutosesitys, joten 
kaupunginvaltuuston tulee äänestää asiassa. Äänestysmenettelyksi 
puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Paavo Törmin esitystä, äänestävät EI. Äänestysmenettely 
hyväksyttiin. 
 
Annetussa äänestyksessä kaupunginhallituksen esitys sai 37 JAA-ääntä 
(Ahokas-Tuohinto Pirkko, Aulakoski Antero, Eteläaho Jani, Haapajoki Tita, 
Hanhikorpi Tiina, Hautamäki Jaana, Heinonen Risto, Honkala Matti, 
Hummastenniemi Matti, Sarajärvi Anja, Jaakola Elina, Karppinen Aimo, 
Kinnunen Esa, Laurila Kari, Lumijärvi Liisa, Mattila Anu, Mattila Hanna-
Leena, Mattila Timo, Mutka-Leinonen Kristiina, Nurro Sari, Ojala Niilo, 
Ollanketo Tarja, Parkkila Pasi, Pekkala Sari, Poukkula Pekka, Pulkkanen 
Nina, Pääkkö Meeri, Saarenpää Eetu, Salmela Marko, Sorvari Seppo, 
Tornberg Elias, Törmäkangas Jonne, Valtanen Pirkko, Vasankari Jouko, 
Ylikulju Elsi, Ylisirniö Esa, Ylisirniö Kirsi ) ja Paavo Törmin esitys sai 4 EI-
ääntä (Anttila Marko, Nikula Matti, Seppänen Jari, Törmi Paavo), 2 poissa 
(Kallela Jaakko, Heiskanen Heidi). Puheenjohtaja totesi, että 
kaupunginvaltuusto on äänin 37 - 4, 2 poissa, hyväksynyt 
investointiohjelman vuosille 2022-2026. 
 
Keskustelun kuluessa Seppo Sorvari esitti, että Raahen Energia Oy:n ja 
Raahen Vesi Oy:n osinkotavoitteet poistetaan talousarvion tavoitteista. 
Esitys raukesi kannattamattomana. 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösesityksen.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Seppo Sorvari ilmoitti jättävänsä eriävän 



mielipiteen, joka liitetään pöytäkirjan liitteeksi. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Keskustan valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Pasi Parkkila. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan.   
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Perussuomalaiset valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Anu Mattila. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Sosiaalidemokraattisen 
valtuustoryhmän ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Marko Salmela. 
Puheenvuoro liitettiin kirjallisena pöytäkirjaan.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Sari Nurro. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Vihreiden valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Seppo Sorvari. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Vasemmiston valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Matti Nikula. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous keskeytettiin jaloittelutauon ajaksi klo 
20.10, kokousta jatkettiin klo 20.20. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Jaakko Kallela poistui asian käsittelyn aikana 
klo 18.05, ja Heidi Heiskanen klo 21.25. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaupunginjohtaja Ari Nurkkala, talousjohtaja 
Päivi Määttä, kehittämiskeskuksen johtaja Pasi Pitkänen, opetus- ja 
kasvatusjohtaja Kati Haarala ja kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkanen 
esittelivät asiaa kokouksessa. 


